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25. marts 2025 

 

Udkast til referat til møde i Rammeaftale Sjælland,  

Netværksgruppe Børn og Unge (1/4 i 2025) 

 

Dato og tidspunkt: 7. marts 2025 kl. 10-13 på Teams.  

Deltagere: Brit Lyders (Guldborgsund), Helle Stisen (Holbæk), Julie Folke (Kalundborg), Lotte 

Christensen (Lolland), Daniel Gottrup (Næstved), Steen Bager (Odsherred), Rikke Kvistgaard 

Laursen (Slagelse), Sanne Thaaning (Sorø), Anja Stensgaard (Vordingborg), Kira Ziethen 

(Vordingborg), Ditte Vejborg (Region Sjælland), Povl Skov (Rammesekretariatet) og Lisbeth 

Broberg (Rammesekretariatet). Nanett Flamgaard og Louise Hjulmand- Frandsen (begge 

Holbæk) deltog under punktet om erfaring med implementering af standardkontrakterne.     

Afbud: Anne-Marie Vestrup (Odsherred), Lone Nygaard (Køge), Christina Thomsen (Ringsted), 

Christel Jørgensen (Roskilde), Ania Holm (Region Sjælland), Henrik Kjer (Ringsted) og Margit 

Nygård Mikkelsen (Ringsted).   

Referent: Pernille Lenzner, Kalundborg (Pelz@kalundborg.dk) 

Dagsordenpunkt og ansvarlige Referat 

Velkomst og godkendelse af 

dagsordenen v. Julie Folke 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger.  

  

Kort præsentationsrunde v. alle Deltagerne præsenterede sig.  

  

Ny tovholder for netværksgruppen 

Kalundborg Kommune v. Julie 

Folke 

Julie Folke fortalte, at dagsordenen denne gang var lavet i et 

samarbejde mellem Holbæk og Kalundborg kommune. I resten 

af 2025 har Kalundborg Kommune sekretærfunktionen i forhold 

til møderne i netværket.   

  

Drøftelse af hvordan 

netværksgruppen skal arbejde 

med Rammeaftale 2025-2026, 

herunder fokusområderne 1-3 v. 

Helle Stisen  

 

Med Rammeaftalen 2025-2026 

er hensigten at skabe fælles 

retning på tværs af 

kommunerne og i samarbejde 

med Regionen. Der er i aftalen 

identificeret en række 

fokusområder, som der særligt 

skal arbejdes med. Under hvert 

af de 3 fokusområder er der 

opstillet en række 

indsatsområder, som skal 

implementeres i alle 17 

kommuner i perioden 2025-

2026. Indsatsområderne skal 

 

Helle Stisen lagde indledningsvis op til en drøftelse af, om der er 

områder og udfordringer, vi med fordel kan arbejde sammen om 

at løse på tværs af kommunerne i regionen med afsæt i 

fokusområderne for rammeaftalen.  

 

Herefter bad Helle Stisen om en tilkendegivelse af, hvem der vil 

deltage i det videre arbejde i to ad hoc grupper.  

 

1) Plejefamilier (fx støtte, rekruttering og konkurrencen 

mellem kommunerne, der leder til overbudspolitik) 

 

Følgende kommuner meldte ind til at deltage i denne ad hoc 

gruppe:  

Vordingborg Kommune (v. leder af myndighedsområdet Anja 

Sigvard Stensgaard) 

Kalundborg Kommune (v. leder af myndighedsområdet Stine 

Gran Hansen) 

Lolland Kommune 

Odsherred Kommune 

Slagelse Kommune (v. leder af myndighedsområdet)  
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understøttes af handlinger og 

konkrete initiativer i de 

kommunale organisationer. 

 

På mødet vil der blive 

orienteret om status på 

arbejdet med de tre 

fokusområder, med 

efterfølgende drøftelse af 

hvordan netværket kan 

understøtte og bidrage til 

realisering af ambitionerne, 

herunder følgende: 

 

a) Drøftelse af samarbejde i 

netværket om kontrakter på 

behandlings- og 

specialundervisningstilbud – og 

eventuelle andre strategiske 

samarbejder vedrørende emnet 

 

b) Drøftelse af hvordan 

netværket kan bidrage til 

arbejdet med at styrke 

kvaliteten og rekrutteringen af 

specialiserede plejefamilier  

 

c) Drøftelse af hvordan der kan 

arbejdes tværkommunalt med 

at øge kvaliteten og skabe 

forbyggende indsatser i 

behandlings- og 

specialundervisningstilbud  

 

d) Drøftelse af hvornår børne- 

og ungeområdet skal deltage i 

rammeaftalemøderne  

Vordingborg Kommune (v. kollega til Kira Ziethen) 

 

Der kom følgende input om plejefamilieområdet:  

- Punktet er kommet på, fordi Socialtilsyn Øst fx har 

påpeget aldring hos plejefamilierne. 

- Stor udfordring i forhold til plejefamilieområdet som man 

er nødt til at rekruttere i Jylland.  

- Kan man lave nye former, fx supportplejefamilier? 

- Interesse i at lære noget af andre kommuner på området 

- Der er en rekrutteringsopgave, som vi bliver nødt til at 

tage på os. 

- Der er vanvittige prisudviklinger på området. 

- Erfaringer fra Roskilde Kommune ift. kampagne på 

området. 

 

2) Specialundervisning og – behandlingstilbud 

 

Følgende kommuner meldte ind til at deltage i denne ad hoc 

gruppe:  

Slagelse Kommune (v. chef for børn og unge Rikke Kvistgaard 

Laursen) 

Næstved Kommune  

Holbæk Kommune  

 

Der kom følgende input ift. specialundervisning og - 

behandlingstilbud:  

- Der blev ytret ønske om at erstatte begrebet 

’behandling’ af ’støtte og indsatser’. 

- Der forventes at komme noget nationalt fra.  

 

Der skal laves et kommissorium for de to af hoc grupper, 

ligesom der skal formuleres konkrete leverancer og effektmål for 

ad hoc gruppernes arbejde.  

 

Det kom der følgende input til kommissoriearbejdet:  

- Der skal udarbejdes principper for arbejdet med nogle 

’hjørneflag’, sådan at rammen ikke blive for snæver.  

- Skoledelen bør indtænkes i ad hoc gruppe 2.  

 

Navnene på deltagerne fra de respektive kommuner for begge 

ad hoc arbejdsgrupper skal sendes til Pernille Lenzner 

(pelz@kalundborg.dk). 

 

Helle Stisen indgår i styregruppen, og Christel Jørgensen indgår 

i implementeringsgruppen i rammeaftalearbejdet som 

repræsentanter for børne- og ungeområdet.   

 

Helle Stisen bad om, at der var nogle ansvarlige chefer, der 

indgår i en lokal chefgruppe om kommissoriearbejdet for de to 

ad hoc grupper på hhv. plejefamilie- og skoleområdet og deles 

om ansvaret. Chefgruppen er Helle Stisen, Lotte Christensen, 

Peter Rymann og Julie Folke.  

 

Der kom følgende input i forhold til standardkontrakter:  

- Det er en udviklingsopgave i mange kommuner at få 

anvendt standardkontrakterne som styrringsredskab, 

hvilket ikke sker fra den ene dag til den anden.  

mailto:pelz@kalundborg.dk
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- Den socialfaglige del af standardkontrakten er 

mangelfuld, og der mangler kompetencer på tværs af 

kommunerne på det kontraktretslige område.  

- Er der områder, hvor kommuner kan gå sammen om at 

etablere tilbud, fx på anbringelsesområdet?  

- Vi skal være på linje med at anvende 

standardkontrakterne i regionen, hvilket der skal være 

en fælles holdning til (’musketered’). 

- Det er vigtigt, at det bliver koordineret politisk, at der er 

nogen, som tager de vanskelige målgrupper.  

- Leverandørperspektivet er, at standardkontrakten bliver 

anvendt på meget forskellige måder.  

 

Ad. Punkt c: Områdets deltagelse i rammeaftalemødet 

 

Lisbeth Broberg inviterede børne- og ungeområdet ind i de 

faglige netværk fx ift. oplæg.  

 

Der kom følgende input til punktet:  

- Der er mange grupper og mødeindkaldelser. 

- Der er behov for at få besluttet, hvilken repræsentation 

der skal være fra børne- og ungeområdet i de forskellige 

fora, så de bliver besat med de rigtige mennesker. 

 

Konklusionen blev, at Rammesekretariatet v. Lisbeth Broberg 

laver et overblik over de forskellige netværk og arbejdsgrupper i 

rammeaftalens organisation, herunder hvem der er tiltænkt at 

deltage i de forskellige fora. Overblikket vil blive sendt ud med 

dagsordenen til næste møde 9. maj 2025, så repræsentationen 

kan blive besluttet.  

  

Power points fra direktør og chefmødet den 6.3.2025 vedlægges 

som bilag til dagsordenpunktet.  

 

  

Nyt fra rammesekretariatet v. Povl 

Skov 

Povl Skov gav en kort status fra rammesekretariatet og fortalte 

bl.a., at Prader-Villi syndrom på udsatte børne- og ungeområdet 

også er kommet på bekymringsoversigten sammen med de 

centrale udmeldinger.  

 

Powerpoints fra det fælles netværsmøde 28.2.2025 er vedlagt 

som bilag.  

  

Erfaring med implementering af 

standardkontrakterne i Holbæk 

Kommune v. Nannett Flamgaard  

 

Som et indsatsområde under 

Fokusområde 1: Rette indsatser og 

tilbud til borgerne (jf. 

Rammeaftalens 

udviklingsprogram) skal der 

anvendes obligatoriske fælles 

standardkontrakter.  

 

Under punktet vil Nanett 

Flamgaard fra Holbæk Kommune 

Nannett Flamgaard og kontraktforhandler på voksenområdet 

Louise Hjulmand-Frandsen gav en indføring i, hvordan Holbæk 

Kommune har arbejdet med implementeringen af KL’s 

standardkontrakter på børne- og ungeområdet.   

 

Her følger nogle udvalgte pointer fra indføringen:  

- Holbæk har prioriteret at have to kontraktforhandlere på 

hhv. voksen- og udsatte børne- og ungeområdet, som  

deler kontor, hvilket er rigtig godt, fordi mange af 

udbyderne går på tværs af de to områder. 

- Holbæk bruger kun standardkontrakterne på både 

voksen- og børne- og ungeområdet, og de oplever kun 

ganske få leverandører, der siger nej til 

standardkontrakterne. 
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orientere, om hvordan Holbæk har 

arbejdet med implementeringen.  

 

Kontraktforhandler Louise 

Hjulmand-Frandsen vil deltage 

under punktets behandling. 

 

Herefter mulighed for 

erfaringsudveksling mellem 

kommunerne. 

 

- I Holbæk underskriver Nannett Flamgaard samtlige 

kontrakter for at sikre, at frister overholdes.  

- Skabelonerne ligger i DUBU og bliver løbende opdateret. 

- Vurderes at være et godt redskab til at sikre en 

socialfaglig og økonomisk kvalitet. 

- Forsøger at få implementeret bagudbetaling, hvilket er 

godt, hvis en leverandør går konkurs. 

- Holbæk har valgt en betalingsfrist på 30 dage, hvilket er 

meldt ud til leverandørerne. 

- Holbæk Kommune har en socialfaglig indkøbsstrategi fra 

2025.  

- Betaler som udgangspunkt ikke prisstigninger, der ikke 

følger KL’s pris- og lønfremskrivninger.  

- Der bliver fulgt op på, om reguleringen sker som 

beskrevet i kontrakten.  

 

Der blev stillet følgende spørgsmål:  

- Hvad kræver det af ressourcer, og hvilke gode råd kan 

Holbæk Kommune give?  

 

Svar fra oplægsholderne:  

- Det kræver noget ekstra, hvis man ikke har nogen i 

forvejen der er kontraktforhandlere.  

- Det kræver ledelse.  

- Det kræver kompetencer ift. de tilføjelser, som 

udbyderne laver i nogle kontrakter ift. at kunne 

gennemskue disse. 

 

Povl Skov supplerede med, at det er hans indtryk, at kun få 

kommuner indtil nu bruger standardkontrakterne som et 

styringsredskab, hvorfor der er behov for at få fokus på den 

operationelle del. Der er de fleste steder et kompetencegab. Et 

dilemma kan også være at have is i maven på især de områder, 

hvor der ikke er mange udbydere, hvilket kræver at 

musketereden blandt kommunerne i regionen holder. Her følger 

link til en temadag afholdt i september 2024 i Egedal om 

kontraktforhandling på det specialiserede socialområde:  

 

https://www.rs17.dk/arrangementer/temamode-om-

kontraktforhandling-pa-det-specialiserede-socialomrade-19-9-

2024/ 

 

Daniel Gottrup afsluttede punktet med at fremhæve vigtigheden 

af at tage højde for de kommunale forskelle i samarbejdet om 

kontrakter.  

 

  

Trivselskommissionens 

anbefalinger og drøftelse på 

baggrund af kort indføring v. Julie 

Folke 

 

Den 25. februar offentliggjorde 

Trivselskommissionen sine 

anbefalinger: 250224-

trivselskommissionens-

afrapportering.pdf 

 

Julie Folke fremlagde ganske kort rammen for 

trivselskommissionen.  

 

Povl Skov spurgte, om det kunne give mening fx at afholde en 

faglig temadag for kommunerne med relevans på tvær (fx 

erfaring og videndeling)? Han spurgte også til, om der er nogle 

lavthængende frugter, vi kan plukke? Er der noget, som taler 

direkte ind i fokusområde 3?  

 

Der var derudover følgende bemærkninger:  

https://www.rs17.dk/arrangementer/temamode-om-kontraktforhandling-pa-det-specialiserede-socialomrade-19-9-2024/
https://www.rs17.dk/arrangementer/temamode-om-kontraktforhandling-pa-det-specialiserede-socialomrade-19-9-2024/
https://www.rs17.dk/arrangementer/temamode-om-kontraktforhandling-pa-det-specialiserede-socialomrade-19-9-2024/
https://www.trivselskommissionen.dk/-/media/filer/trivselskommissionen/250224-trivselskommissionens-afrapportering.pdf
https://www.trivselskommissionen.dk/-/media/filer/trivselskommissionen/250224-trivselskommissionens-afrapportering.pdf
https://www.trivselskommissionen.dk/-/media/filer/trivselskommissionen/250224-trivselskommissionens-afrapportering.pdf
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- Rapporten er meget relevant at tænke ind i, hvad vi 

ellers sætter i værk for børn og unge, som har det svært.  

- Det er spændende, hvad der følger på den nationale 

dagsorden efter kommissionens offentliggørelse af 

anbefalingerne.  

- Behov for at rapporten ikke varetages i KKR-regi.  

- Der er behov for at finde ud af, hvordan dette skal løftes 

lokalt sammen med skoleafdelingen.  

 

Konklusionen på punktet blev, at hver kommune arbejder med 

trivselskommissionens anbefalinger. Det blev slået fast, at det i  

dette forum er rammeaftalen, som har prioritet (jf. Fælles 

kommissorium).   

 

  

Punkter til næste møde 9. maj 

2025 v. Julie Folke 

Der var ønske om, at følgende punkter kommer på dagsordenen 

på næste møde:  

 

- Status på fokusområde 1  

- Status på fokusområde 3 (hvor langt er vi nået?) 

- Oversigt over netværk- og arbejdsgrupperne med 

henblik på at beslutte, hvem der skal indgå fremadrettet.  

 

  

Eventuelt og tak for i dag v. Julie 

Folke 

Lotte Christensen spurgte afslutningsvis ind til de andre 

kommuners aflønning af plejefamilier. Lolland aflønner med 12-

14 vederlag med brug af en gennemsnitsmodel.  

 

Der kom følgende svar fra deltagerne:  

- Tre kommuner oplyste, at de aflønner med vederlag 10. 

- Flere kommuner oplyste, at de ikke anvender en 

gennemsnitsmodel.  

- I én kommune er babysager partout 10 hos de eksterne 

leverandører. Samme kommune orienterede om at 

kommunen nu står i en situation, hvor de er blevet nødt 

til at placere to små børn på døgninstitution. Ser en 

negativ udvikling hvor plejefamilierne ikke er 

interesserede i børnene, men udelukkende har fokus på 

niveauet for aflønningen. Der er behov for at råbe 

Socialtilsynet op om, hvad opgaven går ud på. Der er 

behov for, at der bliver tænkt klogere. For hvad gør vi 

med de små børn, vi ikke kan placere i plejefamilier?  

 

Der er behov for, at dette bliver adresseret nationalt via KL. Povl 

Skov påtog sig at tage kontakt til KL for at drøfte dette.  

 

Julie Folke fortalte, at der er ved at blive udarbejdet et overblik 

over de kommunale tilbud i regionen, men at der fortsat er otte 

kommuner, som mangler at svare. Disse kommuner er: Holbæk, 

Greve, Faxe, Næstved, Slagelse, Vordingborg, Guldborgsund og 

Lolland. Der kan svares via dette link: Liste over institutioner i 

Region Sjælland 

 

3 indstillingsskemaer fra Rammesekretariatet er vedlagt som 

bilag.  

 

 

https://www.rs17.dk/netvaerksgrupper/faelles-kommissorium/
https://www.rs17.dk/netvaerksgrupper/faelles-kommissorium/
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=5ylkj3fq20SLdxyql1F9kbTjHzyPXNNCmghAdh0219pUQ09YUlBWRUtHS01YTjI5VDFSN0pFRENRRi4u&route=shorturl
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=5ylkj3fq20SLdxyql1F9kbTjHzyPXNNCmghAdh0219pUQ09YUlBWRUtHS01YTjI5VDFSN0pFRENRRi4u&route=shorturl

